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Tevens aanwezig: 
Defendos beveiliging, wijkagent en woonbegeleiders. 
 
Opening Manon Albinus 
Manon Albinus heet iedereen van harte welkom en legt uit wat het doel is van de avond, 
namelijk de opvang van maximaal 75 Oekraïense vluchtelingen in de Puntdak. 
De oorlog in Oekraïne is nog steeds in volle gang en de Rijksoverheid heeft alle 
gemeenten gevraagd te zorgen voor extra opvang van vluchtelingen. Als betrokken 
gemeente geven we hier gehoor aan. Ons belangrijkste uitgangspunt voor vanavond is 
om jullie zo goed mogelijk te informeren, zodat we daarna deze mensen zo goed mogelijk 
kunnen opvangen.  
Vanavond staan meerdere mensen jullie te woord. Zij zijn elk vanuit hun eigen vakgebied 
betrokken bij de opvang van vluchtelingen. Na afloop is er gelegenheid om al jullie vragen 
te stellen. Graag geef ik als eerste het woord aan Wethouder Hannie Rohaan.    
 
Introductie wethouder H. Rohaan 
Wethouder Hannie Rohaan geeft aan dat Hof van Twente voor een grote opgave staat. 
De opvang van Oekraïners, de opvang van statushouders, de opvang van meerderjarige 
vluchtelingen maar ook minderjarige vluchtelingen, met of zonder status.  
Er is onlangs, binnen de coalitie, overeenstemming bereikt over een wetsvoorstel 
waardoor alle gemeenten verplicht worden opvanglocaties te realiseren. De wet moet nog 
wel door de Eerste en Tweede Kamer. Alle 14 Twentse gemeenten hebben op regionaal 
niveau uitgesproken dat zij zich bereid tonen om mee te helpen met het opvangen van 
vluchtelingen. Hof van Twente heeft er voor gekozen de regie in eigen hand te houden en 
in verschillende kernen mogelijke locaties te onderzoeken.  
 
Er zitten momenteel al Oekraïense vluchtelingen in hotel De Zwaan in Delden, maar dit 
hotel heeft na een jaar lang opvang te hebben verleend. begrijpelijkerwijs aangegeven dat 
zij weer open moeten voor hotelgasten. Ook de mensen die door particulieren worden 
opgevangen kunnen worden geplaatst in het Puntdak. 
 
Het gaat voornamelijk om gezinnen en vaak is de man van het gezin nog in Oekraïne om 
te vechten. Er komen uitdrukkelijk geen grote groepen alleenstaande mannen. Er is 
beveiliging op de locatie aanwezig. Deze is er voor zowel de vluchtelingen als voor de 
omwonenden. Het gaat om voorzorg, zodat mocht er wat gebeuren er snel ingegrepen 
kan worden, maar dit is tot nu toe bij de huidige opvanglocaties nog niet nodig geweest. 
Er zijn huisregels waar de vluchtelingen zich aan moeten houden. Naast beveiligers is er 
een vaste locatiemanager aangesteld en zijn er woonbegeleiders die de vluchtelingen 
dagelijks begeleiden.  
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Voorstellen medewerkers 
Gerda te Brinkhof is werkzaam bij de gemeente Hof van Twente en projectleider voor de 
opvang van de verschillende doelgroepen. Haar contactgegevens staan op de website 
van de gemeente vermeld en bij vragen of opmerkingen mag men contact met haar 
opnemen. Voor de mensen die de brief niet meer hebben: g.te.brinkhof@hofvantwente.nl 
of 06-4053 7485. 
 
Naast de woonbegeleiding is 24 uur per dag beveiliging aanwezig. Harald Gejas van 
Defendos-security vertelt over de ervaringen die het bedrijf Defendos heeft opgedaan met 
de beveiliging van diverse opvanglocaties. De beveiligers bouwen, zo vertelt hij, een 
vertrouwensband op met de vluchtelingen en helpen hen ook met dagelijkse bezigheden. 
 
De beveiliging is voor in en direct rondom de school. Voor buiten het terrein is de politie 
uiteraard beschikbaar. Omwonenden zijn van harte welkom om te komen kijken in het 
gebouw. Zij moeten zich dan wel even bij de beveiliging melden, zodat bij hen bekend is 
wie er in het gebouw aanwezig is. Het is ook niet de bedoeling dat de vluchtelingen grote 
groepen mensen ontvangen in het gebouw. 
 
Jelte en Natalja aan aan het werk als woonbegeleiders op de locatie. Voor Jelte is het 
zijn eerste taak als woonbegeleider. Nataliya is zelf afkomstig uit Oekraïne en heeft ruime 
ervaring met vluchtelingen. Door haar afkomst kan ze ook als tolk fungeren en is ze een 
makkelijk aanspreekpunt voor de mensen die in de Puntdak zullen worden opgevangen.  
 
Locatiemanager Arco Bommer zal beschikbaar zijn voor vragen en is het aanspreekpunt 
op de locatie voor de omwonenden. Hij heeft eerder in het buitenland ervaring opgedaan 
met het werken met vluchtelingen.  
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Vragen en antwoorden 
 
Wat gaat er gebeuren met de huidige bewoners van het pand? 
Deze bewoners zitten er via een antikraakregeling. Er wordt vanuit de gemeente en de 
leegstandsbeheerder gezocht naar alternatieve woonruimte. Dit is momenteel nog niet 
gelukt, maar er wordt nog steeds hard aan gewerkt. De huurders zelf moeten hier ook 
actief naar opzoek. Er is contractueel vastgelegd dat er een opzegtermijn is van 28 dagen 
en dat zij dus weten dat er een eind kan komen aan hun woonsituatie. De gemeente heeft 
toegezegd dat zij langer dan de contractuele opzegtermijn in het pand mogen blijven 
wonen, maar dat er na 1 februari een eind komt aan hun verblijf in de Puntdak. 
 
Wat is precies het verschil tussen alle groepen vluchtelingen? 
Oekraïners hebben een status aparte tot 1 maart 2024. Dat houdt onder andere in dat zij 
mogen werken. Dat mogen andere vluchtelingen niet. Als de Oekraïners willen blijven kan 
deze status veranderen, maar het is nog niet duidelijk hoe dit precies gaat. 
 
Asielzoekers hebben nog geen status. Zij dienen zich aan te melden bij een 
aanmeldcentrum en vervolgens wordt er door de Immigratie- en Naturalisatiedienst (IND)  
gekeken of zij een status als vluchtelingen kunnen krijgen. 
 
Statushouders hebben een vluchtelingenstatus dus dat houdt in dat zij recht hebben op 
verblijf in Nederland en op een woning. Elke gemeente heeft als taak om jaarlijks 
huisvesting te vinden voor een bepaald aantal statushouders. 
 
Minderjarige vluchtelingen hebben nog geen status en worden op aparte locaties 
opgevangen waar ook aandacht is voor de eventuele trauma’s die de kinderen hebben. 
 
Minderjarige statushouders: dit zijn minderjarige vluchtelingen die een verblijfstatus 
hebben en dus recht op verblijf en huisvesting in Nederland hebben.  
 
Hoe passen er 75 mensen in de school? 
75 lijkt erg veel en dat is het ook, maar op diverse andere locaties zijn de aantallen veel 
groter. Er wordt gezorgd voor een humane manier van opvang waar de bewoners genoeg 
ruimte en privacy hebben. Per klaslokaal worden voor 8 personen slaapplekken 
gerealiseerd. Er blijft dan nog voldoende ruimte over voor ontspanningsactiviteiten. Verder 
worden noodzakelijke voorzieningen aangebracht.  
 
Hoe toegankelijk is het schoolplein nog voor de buurtkinderen? 
Het plein gaat niet dicht met hekken. Het is en blijft een openbaar schoolplein. Hoe mooi 
zou het zijn als de kinderen uit de buurt daar samen kunnen spelen met de Oekraïense 
kinderen. 
 
Wordt dit een permanent asielzoekerscentrum? 
Nee, dat wordt het niet. De termijn van twee jaar is gesteld als maximum door het college. 
Het blijft een plek voor opvang van Oekraïense vluchtelingen. De Oekraïners hebben 
zoals gezegd een status aparte tot 1 maart 2024. Wat daarna gaat gebeuren is 
momenteel nog onzeker. Dit hangt ook af van de ontwikkelingen met betrekking tot de 
oorlog. 
 
Waarom worden de aanleunwoningen van De Stoevelaar niet in gebruik genomen? 
Hier is achteraan gevraagd door de gemeente. Er is aangegeven dat deze worden 
gesloopt in januari 2023. Een bewoner in de zaal geeft aan dat deze sloopplannen zijn 
uitgesteld. De wethouder zal deze mogelijkheid nader onderzoeken. Hieruit is gebleken 
dat deze woningen daadwerkelijk in januari gesloopt zullen worden. 
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Staat u ervoor in dat er niet meer dan 75 mensen komen?  
Er zijn bij Puntdak 75 mensen welkom voor de duur van 2 jaar, vanaf 1 maart 2023. Dat is 
de afspraak die we gemaakt hebben met het college. We weten uiteraard niet hoe de 
ontwikkelingen in Oekraïne verlopen, maar we houden u hiervan op de hoogte. 
 
Wat voor dagbesteding hebben de mensen die niet werken? 
Een woonbegeleider geeft aan dat hun taak is om ze te begeleiden en te voorkomen dat 
ze zich vervelen. 
 
Zijn de woonbegeleiders betaalde krachten en waar zijn ze in dienst? 
Deze zijn in dienst bij de gemeente en ze komen allemaal uit de regio Goor. 
 
Is deze locatie ook bedoeld als doorstroomlocatie voor vluchtelingen die momenteel bij 
particulieren zijn opgevangen? 
Zeker, daar is deze locatie ook voor bedoeld. Mocht u plek zoeken voor mensen dan kunt 
u dit aangeven bij de gemeente. Het is niet zo dat er een snelle en continue doorstroom is 
van de mensen die op de locatie verblijven.  
 
Krijgen we informatie over de samenstelling van de groep zodra dit bekend is?  
Daar kunnen we gezien de privacy geen informatie over delen. Wel kunnen we in het 
algemeen zeggen dat de meeste vluchtelingen uit Oekraïne gezinnen, stellen en 
alleenstaande vrouwen zijn. De mannen blijven veelal in Oekraïne om voor hun land te 
strijden. We kunnen alleenstaande mannen niet uitsluiten, maar dat zullen geen grote 
groepen zijn. 
 
Wie houdt er toezicht op de locatie?  
Er is een locatiemanager en er is woonbegeleiding aanwezig. Heeft u een vraag over de 
locatie? Dan kunt u terecht bij de locatiemanager (Arco Bommer). De contactgegevens 
worden later gedeeld op de website van de Gemeente Hof van Twente.  
Ook is er 24 uur per dag beveiliging aanwezig. Heeft u een vraag over de veiligheid? Dan 
kunt u bij hen terecht. Tot slot is er goed contact met de politie.  
 
Hoe ziet de beveiliging er precies uit? 
Er is 24 uur per dag beveiliging aanwezig die toezicht houden. Zij staan klaar voor zowel 
de vluchtelingen als voor de omwonenden.  
 
Kunnen we ook spullen of bijvoorbeeld kleding inleveren zodat de mensen daar gebruik 
van kunnen maken? 
Dit kan uiteraard en is een mooi gebaar. Momenteel moet het pand nog worden ingericht, 
maar later is dit zeker mogelijk. De spullen kunnen momenteel worden opgeslagen in De 
Reiger in Delden. Hiervoor kan contact worden opgenomen met Arco Bommer, de 
locatiemanager en Thijmen ter Elst. De contactgegevens worden op de website van de 
gemeente geplaatst. 
 
Een voorbeeld van iets waar de vluchtelingen vaak behoefte aan hebben zijn fietsen. 
Mochten er mensen zijn die een fiets beschikbaar willen stellen dan wordt dit van harte 
ontvangen.  
 
Daarnaast wordt verteld dat de Oekraïners over het algemeen graag de Nederlandse taal 
willen leren om beter te integreren in de samenleving. Indien er mensen zijn die de 
gemeente kunnen helpen bij het geven van taalles, zou dat erg welkom zijn. 
 
Worden de bewoners in De Zwaan ook geïnformeerd? 
Zeker, deze zijn hier momenteel al over geïnformeerd. 
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Wat gebeurt er als er toch onrust ontstaat? 
De gemeente kan dan direct ingrijpen en indien nodig de mensen laten overplaatsen naar 
een andere locatie. We zijn allemaal mensen en er kan altijd wat gebeuren, maar de 
gemeente, de beveiliging en de politie staan in nauw contact met elkaar. 
 
Er wordt door een omwonende voorgesteld om als de vluchtelingen er zijn eens met de 
buurtbewoners een kopje koffie te gaan drinken om kennis te maken. Vanwege de privacy 
van de mensen wordt er geen officiële kennismakingsbijeenkomst georganiseerd. De 
ervaring leert dat dit vaak op natuurlijke wijze in de buurt tot stand komt. 
 
Afsluiting Manon 
Manon bedankt iedereen voor de vragen en geeft aan dat er na afloop gelegenheid is om 
met een kop koffie nog vragen te stellen aan de medewerkers.  


